



The 150th Anniversary
of Sri Aurobindo's Birth





The best homage that we can render to Sri Aurobindo on his centenary is to have a thirst for progress and to open all our being to the Divine Influence of which he is the Messenger upon the earth.

The Mother

A spiritual ideal has always been the characteristic idea and aspiration of India. But the progress of Time and the need of humanity demand a new orientation and another form of that ideal.... Our ideal is not the spirituality that withdraws from life but the conquest of life by the power of the spirit. It is to accept the world as an effort of manifestation of the Divine, but also to transform humanity by a greater effort of manifestation than has yet been accomplished....

Sri Aurobindo



Le meilleur hommage que nous puissions rendre à Sri Aurobindo à l'occasion de son centenaire est une soif de progrès et une ouverture de tout notre être à l'Influence divine dont il est le messager sur terre.

La Mère

Un idéal spirituel a toujours été l'idée et l'aspiration de l'Inde. Mais le progrès du Temps et le besoin de l'humanité demandent une nouvelle orientation et une nouvelle forme de cet idéal (...) Notre idéal n'est pas la spiritualité qui se retire de la vie mais la conquête de la vie par le pouvoir de l'esprit. C'est d'accepter le monde comme un effort de manifestation du Divin mais aussi de transformer l'humanité par un plus grand effort de manifestation que celui qui a été accompli jusqu'à présent (...)

Sri Aurobindo